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Overleg Tactisch Beraad 90 

Datum & tijd  23 november 2023, (9:30 – 11:30) 

Auteur Féline van der Heyden (Secretaris) 

Aanwezigen Jacques Snel (Voorzitter), Frank Jonker (Reconi), Laura Ouwehand 
(RVO), Marcel Benninga (KvK), Marco Smit (gemeente Rotterdam), 
Sander Balk (UWV) 

Andere aanwezigen 
Rogier van Dokkum (BZK), Féline van der Heyden (Secretaris 
Logius), Jeroen van Wingerde (Logius), Kolette Visser (Logius) 

Afwezigen Hendricus Wind (UnifiedPost), Luc Boss (Belastingdienst), Ad van 
Leest (APG) 

Classificatie Intern 

 
 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 

De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De agenda wordt vastgesteld.  
 
Mededelingen: 
- Afwezige leden hebben input doorgegeven aan de Voorzitter via de Secretaris. 
- Kolette deelt mee vanuit het OB dat Douwe Jan Broersma (Digidentity) zijn lidmaatschap in 

het OB heeft overgedragen aan zijn collega Job Mulleman. Leveranciersvertegenwoordigers 
hebben deze vervanging goedgekeurd. Het TB neemt de vervanging ter kennisgeving aan.  

- Jacques vraagt alle aanwezige TB leden of zij bezwaar hebben tegen herbenoeming voor het 
TB van 2024. Er volgt geen negatieve reactie. De Secretaris zal verlenging van het 
lidmaatschap van alle leden van het TB voordragen aan het Strategisch Beraad. (actie 3. 
Secretaris) 

- Het Concept Jaarplan 2024, opgesteld door de Secretaris met input van alle leden, staat op de 
agenda van het volgend TB. 

 
 

 Verslag, besluiten en actiepunten 
 

2.1. Verslag en besluitenlijst (bijlage 2.1a en b) 
Ter vaststelling het verslag en de besluitenlijst van het TB 89 van 19 oktober 2023. 
Met een aanpassing in de uitlijning op pagina 2 van het verslag is het verslag en de 
besluitenlijst vastgesteld. 

 
2.2. Actiepuntenlijst (bijlage 2.2) 
Ter bespreking. 
Nr. 1: “Rogier van Dokkum neemt contact op met Ad van Leest voor een toelichting welke 
domeinen onder de Wdo vallen“ 
Er is hierover contact geweest tussen Rogier en Ad. Dit actiepunt is afgerond. 
Nr. 2: “Toestaan van inloggen van vestiging moet in het stelsel beter beschreven worden.” 
Laura licht het actiepunt toe: De omschrijving in het Afsprakenstelsel is te onduidelijk. 
Emailcommunicatie die ze hierover heeft gevoerd met makelaars stuurt Laura door aan Kolette, 
die deze actie oppakt. 
Nr. 3: “Duidelijk maken wanneer een overzicht en planning inwerkingtreding van de lagere 
regelgeving verwacht wordt.” 
Toelichting van Rogier op dit actiepunt is toegevoegd aan agendapunt 4 ‘Wet digitale overheid’. 

 
 

 Voortgang OB; Kolette Visser (bijlage 3, volgt) 
Ter besluitvorming. 
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Jacques geeft het woord aan Kolette. Kolette licht toe dat er een groot aantal RFC’s zijn 
voorgelegd. Ze heeft een splitsing gemaakt in administratieve en ‘impact ’RFC’s’ waar een 
leverancier of makelaar nog iets voor moet doen. Kolette geeft de mogelijkheid om vragen te 
stellen. 
 
Laura:  
- RFC2396 – “Verbeteren discovery service”: Wat zijn de consequenties en voor wie levert deze 

RFC iets op? Kolette: de uitwisseling van de machtigingsregisters zal beter te duiden zijn. Het 
levert niet direct iets op voor gebruikers.  
 

Jacques vermeldt dat, naast de aanwezige leden, ook de afwezige leden Ad van Leest, Hendricus 
Wind en Luc Boss hebben aangegeven in te stemmen met alle punten uit deze release. Daarmee is 
de inhoud van release 1.13 23 november 2023 goedgekeurd (Besluit 1). Het Afsprakenstelsel zal, 
met deze RFC’s, voor het einde van het jaar zal zijn aangepast. 
 
Jacques dank Kolette voor haar inbreng. 

 
 

 Wet digitale overheid 
Ter bespreking de laatste ontwikkelingen rond de WDO, regelgeving en doelarchitectuur. 
Jacques geeft het woord aan Rogier. 

 
De regeling voor betrouwbaarheidsniveaus is gelijk met de wet Wdo in werking getreden. Dit 
betekent dat er al een zachte activatieplicht op eHerkenning is. Een dienstverlener moet zijn 
diensten gaan inschalen. Als het naast eH nog een ander, eigen inlogmiddel, heeft dan zou het 
eigen inlogmiddel moeten voldoen aan dezelfde maatstaven als eH. Anders is de conclusie dat er 
op een erkend middel overgestapt moet worden, waarbij eH op dit moment de optie is. 
 
Jacques dankt Rogier voor zijn inbreng. 

 
 

 Uit eigen kring 
De leden geven een mondelinge terugkoppeling van ontwikkelingen uit eigen kring. Er wordt ook 
een terugkoppeling gegeven van het laatste Leveranciersoverleg en petit comité. 
Laura: 
- Doordat de omgevingswet verandert, verandert de dienst en het loket. Hier is erg weinig 

communicatie over geweest. Frank geeft aan dat ook de leveranciers dit vrij recent hebben 
meegekregen. De wens is er om dit soort communicatie zoveel mogelijk geautomatiseerd door 
te geven. Hij heeft die vraag in het MarCom neergelegd. 

- Dienstverleners in het TB vertegenwoordigen in principe alle eHerkenning dienstverleners. De 
vraag is echter hoe groot de achterban van elk van de dienstverlener is en hoeveel 
communicatie er is met de volledige achterban. 
Hierop volgt een korte discussie waaruit blijkt dat dienstverleners aan tafel vooral met de 
eigen organisatie spreken maar wel de bredere achterban in gedachten houden bij de 
bespreking van punten.  
Jacques vraagt of het een wens is om aan het SB te vragen een nieuwe dienstverlener aan het 
TB toe te voegen. Vooralsnog wordt besloten dat dienstverleners zelf nagaan of communicatie 
met de achterban beter geborgd kan worden (actie 2. Alle DV’s). De Secretaris zal een lijst 
met aangesloten dienstverleners aanleveren met de stukken van het volgend TB (actie 1. 
Secretaris). 
 

Frank: 
Terugkoppeling Leveranciers Overleg (LO) 

- In het LO is TRR uitgebreid besproken. Begin december is de livegang met een beperkt aantal 
buitenlandse organisaties in de test omgeving. In januari gaat TRR gefaseerd live. De deadline 
voor implementatie van TRR is verschoven naar 30 juni, wat een harde deadline is. 
Er moet een aantal extra werkzaamheden worden uitgevoerd die ook extra kosten met zich 
meebrengen. De extra werkzaamheden en kostprijs worden nu in kaart gebracht in het LO. De 
BD was voornemens deze groep te gaan compenseren, maar aangezien de groep (in sommige 
gevallen) ook bespaart op kosten voor inschrijving bij de KvK is het de vraag of dit doorgaat.  
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- Binnen het LO wordt steeds vaker gesproken over de Wallet die naar alle waarschijnlijkheid 
gratis lijkt te worden, doordat elk land een zelf een Wallet creëert of er één aanwijst en 
publiek toegankelijk maakt. Het LO formeert daarom een werkgroep om in Europa de Wallet te 
lanceren gestoeld op eHerkenning.  
 
Terugkoppeling uit het Petit Comité 

- De impact van de Large Scale Pilot over de Wallet zal naar verwachting groot zijn. B2B kunnen 
de ontwikkelingen snel gaan omdat zij niet worden vertraagd door wetgeving. Leveranciers 
formeren werkgroepen die actiepunten oppakken. De razendsnelle ontwikkelingen kunnen 
gevolgen hebben voor de Wdo.  
Rogier geeft aan dat de Wallet in Wdo tranche 2 zit, maar er is nog veel onduidelijk. Ook hij 
acht het aannemelijk dat de ontwikkelingen invloed zullen hebben op Wdo2. Wanneer de 
architectuur van de Wallet bekend is zal er meer duidelijk worden. 
Frank biedt aan de kennis die hierover is binnen de werkgroepen te delen met BZK. 

- De Notitie Kernrisico’s is uitgebreid besproken in het Petit Comité en wordt per punt 
geadresseerd in werkgroepen. 
 
Ontvlechting 

- Binnen het ontvlechtingsproject zijn aanpassingen gedaan in de projectstructuur. De 
voortgang van het project loopt op eigen tempo met de ontwikkelingen mee. 
 
Werkgroepen  

- Kolette heeft zorgen geuit over de bemensing van de werkgroepen en de aanwezigheid bij 
overleggen. Frank heeft dit gedeeld bij leveranciers en gevraagd te zorgen dat er voldoende 
capaciteit beschikbaar is zodat de aanwezigheid steeds voldoende is. 

 
 

 Rondvraag en afsluiting 
Jacques:  
- We zitten nog net niet aan 1.000.000 eHerkenning middelen. Naar alle waarschijnlijkheid 

wordt het miljoenste middel in november of december uitgegeven. Jacques spreekt uit dat we 
van ver komen, we mogen trots zijn met z’n allen op wat we bereikt hebben in de afgelopen 
jaren.  
Uiteraard laten we dit moment niet zomaar voorbij gaan. Het TB besluit daarom om op 11 
januari bij elkaar te komen voor een combinatie van het TB van januari, een nieuwjaarborrel 
én viering van de verkoop van het miljoenste middel. 
 

Naar aanleiding van de eHerkenning rapportage 
Frank licht toe hoe er een verschil ontstaat tussen het aantal eH middelen en het aantal bedrijven: 
Eind oktober staat het aantal eH middelen op 997.053, het aantal bedrijven staat op 996.978. Dit 
verschil ontstaat deels doordat bedrijven meerdere middelen hebben. Andersom kan een 
conglomeraat aan bedrijven één middel hebben met meerdere machtigingen.  
Toevoeging van Hendricus: Voorheen waren er vaak meerdere middelen bij één bedrijf. Door +/- 
160.000 ketenmachtigingen binnen het Stelsel komen het aantal middelen en bedrijven nu steeds 
dichter bij elkaar. 
 
Rogier:  
- De Notarissen zijn in overleg met BZK aangezien zij een voorkeur hebben voor gebruik van 

Itsme (België) boven gebruik van eH. Zowel het Kadaster als BZK is hier niet blij mee en zij 
hebben Minister Hugo de Jonge gevraagd een memo te sturen aan de Notarissen om eH te 
gebruiken aangepast op Notarissen.  
De juiste procedure zou zijn als Itsme toetreedt tot het stelsel. 

 
Jeroen:  
- Er is contact geweest met RDI, via de Staatssecretaris, die niet blij waren met identificatie op 

afstand. Logius heeft in overleg met BZK het standpunt aangenomen dat dit niet enkel 
betrekking heeft op het Stelsel eH. Dit punt wordt daarom door BZK breder opgepakt. 

 
 
Het eerstvolgende TB zal digitaal plaatsvinden op donderdag 21 december. De voorzitter dankt 
de aanwezigen en sluit de vergadering. 
 


